
Or.V.0062-67/2000

Protokół Nr 67/2000
z posiedzenia Zarządu Powiatu Białostockiego

w dniu 23 marca 2000 roku

Obecni według listy w załączeniu / zał. Nr 1/. Obradom przewodniczył Starosta Białostocki
– Pan Wiesław Pusz – Przewodniczący Zarządu Powiatu Białostockiego.

Proponowany porządek obrad przyjęto do realizacji jednogłośnie: 

1.  Uchwała Zarządu w sprawie układu wykonawczego budżetu na 2000r.
2.  Aneks do umowy z bankiem.
3.  Uchwała Zarządu w sprawie zamian w budżecie na 2000r.
4.  Pismo do Zarządu Miasta i Gminy Łapy w sprawie rozliczenia dotacji.
5.  Uchwała Zarządu w sprawie ustalenia wysokości dodatków funkcyjnych dla dyrektorów szkół
     powiatowych.
6.  Sprawa udzielenia dotacji z budżetu powiatu na realizację zadań ponadgminnych z zakresu 
     kultury.
7.  Sprawa Pani J. Maciejewskiej – dyrektora LO i LE w Łapach  / informacyjnie/.
8.  Pismo Dyrektora ZSM w Łapach w sprawie budowy sali gimnastycznej.
9.  Pismo Dyrektora ZSMR w Supraślu w sprawie środków finansowych.
10. Pismo Dyrektora LO w Łapach w sprawie zwiększenia planu wydatków.
11. Uchwałą Zarządu w sprawie sporządzenia spisu inwentaryzacyjnego mienia powiatu.
12. Decyzja Zarządu w sprawie zmiany trwałego zarządcy nieruchomości w Michałowie.
13. Pismo w sprawie wynajmu lokalu w budynku przy ul. Św. Rocha 25 a.
14. Pismo radnego Rady Gminy w Michałowie w sprawie drogi Sokole – Żednia.
15. Pismo radnego Rady Gminy w Michałowie w sprawie linii kolejowej Białystok – Zubki  
      Białostockie.
16. Wniosek o przyznanie premii Dyrektorowi PZD – Panu M. Jędrzejewskiemu.
17. Pismo Dyrektora Domu Dziecka w Supraślu w sprawie planu wydatków.
18. Pismo DPS w Jałówce w sprawie oczyszczalni ścieków.
19 Sprawa podpisania aneksu do porozumienia z Zarządem Miasta dot. powołania Powiatowej 
      Rady Zatrudnienia i porozumienia z Prezydentem w ww. sprawie.
 20. Informacja dot. posiedzenia Rady Społecznej SP TZOZ w Białymstoku.
21. Pismo Wójta Gminy Turośń Kościelna w sprawie funkcjonowania służby zdrowia na terenie      
      gminy. 
22. Pismo NSZZ „Solidarność” Sekcji Oświaty w sprawie konkursu plastycznego „Polska – moja 
      Ojczyzna”.
23. Pismo Wojewódzkiego Związku Sybiraków o dofinansowanie budowy pomnika.
24. Pismo Wydawnictwa „Łuk” w sprawie zamieszczenia informacji o powiecie w przygotowanym 
      albumie.
25. Sprawy różne.

Ad. 1

Pani  Skarbnik  Powiatu  zapoznała  członków  Zarządu  z  projektem  uchwały  Zarządu  w
sprawie układu wykonawczego budżetu powiatu  i planu finansowego zadań z zakresu administracji



rządowej na 2000 r.  / zał. Nr 2 /. Pani Kalińska poinformowała, iż art. 126 ustawy o finansach
publicznych stanowi o szczegółach wykonawczych dot. wykonania budżetu jednostki samorządu
terytorialnego. W terminie 21 dni od uchwalenia budżetu należy sporządzić układ wykonawczy i
powiadomić  jednostki  o  przyjętych  kwotach.  W  układzie  wykonawczym   należy  również
wyszczególnić zadania z  zakresu administracji rządowej i ująć dochody realizowane przez powiat,
ale dotyczące budżetu Wojewody.

Po szczegółowych wyjaśnieniach Pani Skarbnik odnośnie projektu ww. uchwały,  Zarząd
Powiatu podjął jednogłośnie uchwałę Nr 95/2000 z dnia 23 marca 2000 roku w ww. sprawie /
zał. Nr 3 /

Ad.2

Pani Maria Grażyna  Kalińska wyjaśniła zabranym potrzebę podpisania aneksu do umowy z
bankiem wyłonionym do prowadzenia rachunku bankowego budżetu Powiatu.
Dotychczas Starostwo Powiatowe posiadało jeden rachunek bankowy na wszystko  / do budżetu
powiatu,  wydatków  Starostwa  itp.  /,  niemniej  jednak  sytuacja  taka  jest  kłopotliwa.  Powyższe
działania  mają  charakter  porządkujący,  polegający  na  rozróżnieniu  dochodów,  a  tym  samym
rachunków bankowych.  Po dyskusji, Zarząd jednogłośnie opowiedział się za podpisaniem wyżej
omówionego aneksu do umowy. 
Do podpisania aneksu Zarząd upoważnił Przewodniczącego Zarządu Pana Wiesława Pusza i
członka Zarządu Panią Celinę Grażynę Wojciechowską  / zał. Nr 4 /.

Ad. 3

Pani  Skarbnik przedstawiła Zarządowi projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie  na
2000 rok. Dokonuje się zmian w planie wydatków budżetowych na kwotę 15.431 zł, na wniosek
dyrektorów jednostek / PZD, ZSMR w Supraślu, ZS w Czarnej Białostockiej i DPS w Jałówce /.
Zarząd, po dyskusji,  jednogłośnie podjął uchwałę Nr 96/2000 z dnia 23 marca 2000 roku w
sprawie  zmian  w  budżecie  powiatu   /  zał.  Nr  5  /.  Powyższą  uchwałę  przesłano  RIO  w
Białymstoku.

Ad. 4

Pani Kalińska omówiła członkom Zarządu  sprawę dot. rozliczenia dotacji w wysokości 40.000
zł na dofinansowanie inwestycji w ZSM w Łapach. W porozumieniu zawartym między Zarządem
Miasta i Gminy w Łapach a Zarządem Powiatu Białostockiego nie była określona forma rozliczenia
dotacji, nie był również określony termin. W związku z powyższym poproszono szkołę w Łapach o
przedstawienie ww. rozliczenia. Pani Skarbnik przytoczyła pismo ZSM w Łapach w tej sprawie  /
zał. Nr 6 / oraz odpowiedź przygotowaną do Zarządu Miasta i Gminy Łapy w tej sprawie  / zał. Nr
7  /.  Zarząd  Powiatu  jednogłośnie  podpisał  ww.  pismo,  zlecając  przesłanie  pisma  do  Gminy,
pracownikowi obsługującemu Zarząd.

Ad. 5

Starosta  Białostocki  przedstawił  zebranym  projekt  uchwały  Zarządu  dot.  ustalenia
wysokości  dodatków  funkcyjnych  dla  dyrektorów  szkół  powiatowych  /  zał.  Nr  8  /.  Ponadto
wyjaśnił,  iż  sprawa  ta  była   przedmiotem  poprzedniego  posiedzenia  Zarządu.  Wątpliwości
członków budził  fakt  ukarania Dyrektora ZSM w Łapach – Pana Mariana Perkowskiego przez
Komisję orzekającą w sprawach o naruszenie dyscypliny finansów publicznych przy Wojewodzie
Podlaskim / Sygn. akt DB 18/99 /.
Po wyjaśnieniu zgłoszonych wątpliwości, nie istnieją przeciwwskazania do ustalenia ww. dodatku
funkcyjnego Dyrektorowi tejże placówki.  Zarząd, po dyskusji, jednogłośnie podjął uchwałę Nr
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97/2000 z dnia 23 marca 2000 roku w sprawie ustalenia wysokości dodatków funkcyjnych dla
dyrektorów szkół powiatowych  / zał. Nr 9 /.

Ad.6

Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych – Pan Piotr Topczewski przedstawił informacyjnie
sugestie Wydziału Spraw Społecznych dot. udzielania dotacji z budżetu powiatu na realizację zadań
ponad  gminnych  z  zakresu   kultury   /  zał.  Nr  10  /.  Pan  Topczewski  zaznaczył,  że  ww.  jest
wykonaniem uchwały RPB Nr XIII/63/99 z dnia 18.11.1999r. i szczegółowo przeanalizował Zał. Nr
1 do projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji.  Powyższe wnioski  winny być opiniowane
przez  Komisję  Oświaty,  Kultury  i  Turystyki.  Zarząd  Powiatu  omówił  poszczególne  wnioski,
wskazując  Wydziałowi  Spraw  Społecznych  przepracowanie  zał.  Nr  1  do   projektu  omawianej
uchwały .

Zarząd ostatecznie ustalił, iż uwzględnia 3 wnioski:
1. wniosek Zarządu Głównego Białoruskiego Towarzystwa  Społeczno – Kulturalnego – Święto
      Kultury Białoruskiej  1.000 zł.,
2. wniosek Miejsko – Gminnego Centrum Kultury z Choroszczy – Samorządowy Spływ 
      Kajakowy Narwią na trasie Bondary – Tykocin  500 zł.,
3. wniosek Parafii Rzymskokatolickiej w Tykocinie – cykl koncertów  organowych  1.000 zł..
Wydział  Spraw  Społecznych  przygotuje  materiały  wskazane  przez  Zarząd,  do  zaopiniowania
KOKiT .

Ad. 7

Starosta Białostocki poinformował zabranych, iż wpłynęło pismo z Zarządu Miasta i Gminy w
Łapach, by przychylić się do ich prośby i  pozostawić Panią Maciejewską na obecnym stanowisku
tj. pozwolić na pełnienie funkcji dyrektora LO i LE w Łapach przez okres jednego roku / zał. Nr
11 /.  Zasięgnięto opinii Wydziału SS, który analizował  ww. pod względem zgodności z prawem.
Praca Pani Maciejewskiej na ww. stanowisku została oceniona bardzo wysoko. Zarząd skłania się
ku  pozostawieniu  Pani  Dyrektor  na  obecnym stanowisku  przez  okres  1  roku,  niemniej  jednak
decyzja w tej sprawie zostanie podjęta na kolejnym Zarządzie.

Ad. 8 

Pan Wiesław Pusz zapoznał członków Zarządu z pismem Zespołu Szkół Mechanicznych w
Łapach  do  Posła  RP  Józefa  Mozolewskiego  w  sprawie  pomocy  w  pozyskaniu  środków  na
kontynuację  realizowanej  budowy sali  gimnastycznej  w  Łapch  /  zał.  Nr  12  /.Zarząd  Powiatu
przyjął powyższe pismo do wiadomości.

Ad. 9

Zarząd  Powiatu  zapoznał  się  z  pismem  Dyrektora  ZSMR  w  Supraślu  w  sprawie
dodatko-wych środków finansowych na inwestycje  / zał. Nr 13 /. Wyjaśnienia w tej sprawie złożył
członek Zarządu – Pan Stanisław Łapiński. Analizy sygnalizowanej w piśmie sprawy, na polecenie
Zarządu,  dokona  Wydział  Spraw  Społecznych,  w  bezpośredniej  konsultacji  ze  Starostą
Białostockim.

Ad. 10

Przewodniczący Zarządu zapoznał zebranych z pismem Dyrektora LO w Łapach w sprawie
zwiększenia planu wydatków o kwotę 21.000 zł z przeznaczeniem na pokrycie kosztów, związa-
nych z bieżącym utrzymaniem pomieszczeń / zał. Nr 14 /.
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Zarząd, po dyskusji, uznał, iż kwoty wypracowane z działalności gospodarczej szkoły będą mogły
być  zwrócone  ww.  placówce,  zwiększając  jej  budżet,  niemniej  środki  finansowe  muszą  być
poddane wnikliwej ocenie /  należy wyodrębnić kwoty pochodzące z  majątku  powiatu/.  Sprawę
przekazano do analizy Pani Skarbnik, po czym Zarząd wróci do tematu.

Ad. 11

Starosta Białostocki przedstawił członkom Zarządu projekt uchwały w sprawie sporządzenia
spisu inwentaryzacyjnego mienia powiatu i skompletowania dokumentacji / zał. Nr 15 /.  Zarząd,
po wysłuchaniu wyjaśnień  i dyskusji, podjął jednogłośnie uchwałę Nr 98/2000 z dnia 23 marca
2000r. w ww. sprawie. 
Powołano  Zespół  do  sporządzenia  spisu  inwentaryzacyjnego  mienia  powiatu  i  skompletowania
niezbędnej dokumentacji, określono jego zadania. Po zakończeniu ww. prac spis inwentaryzacyjny
zostanie przedstawiony Zarządowi do akcetacji.

Ad. 12

Pani  Celina Grażyna Wojciechowska zreferowała zabranym projekt decyzji  Zarządu dot.
zmiany  trwałego  zarządcy  nieruchomości  w  Michałowie.  Istnieją  warunki,  by  wygasić  zarząd
Generalnej Dyrekcji Dróg Publicznych i oddać tę nieruchomość w zarząd PZD w Białymstoku. Jest
to  decyzja  administracyjna,  podejmowana  kolegialnie.  Po  wysłuchaniu  wyjaśnień  Pani
Wojciechowskiej i dyskusji, Zarząd Powiatu jednogłośnie opowiedział się za podjęciem decyzji
Nr 99/2000  z  dnia  23  marca  2000r.  w ww. sprawie.  Do  jej  podpisania  Zarząd  upoważnił
Przewodniczącego  Zarządu Pana  Wiesława  Pusza.  Powyższa  decyzja  zostanie  rozesłana  do
wszystkich stron postępowania / zał. Nr 16 /.

Ad. 13

Pan  Wiesław Pusz  przedstawił  członkom Zarządu  pismo w sprawie  wynajmu lokalu  w
budynku  przy  ul  Św.  Rocha  25  a  w  Białymstoku  /zał.  Nr  17/.  Zarząd  powołał  Komisję  do
przeprowadzenia stosownych rokowań. Przewodniczącym tejże Komisji jest Starosta Białostocki.
Zarząd ww. pismo przyjął do wiadomości.

Ad. 14

Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem radnego Rady Gminy Michałowo w sprawie drogi
Sokole  –  Żednia  /  zał.  Nr  18  /.  Wyjaśnienia  w  tej  sprawie  złożyła  Pani  Celina  Grażyna
Wojciechowska.  Problemem  tym  zajmowała  się  Pani  Sekretarz  i  Powiatowy  Zarząd  Dróg  w
Białymstoku, który analizował możliwość modernizacji  ww. drogi.  Przygotowany został  projekt
odpowiedzi Panu Kasperowiczowi , informujący, iż omawiana droga została ujęta do realizacji w
Strategii Rozwoju Powiatu Białostockiego.
Zarząd ww. sprawę postanowił zdjąć z porządku obrad, gdyż wymaga ona ponownej analizy.

Ad. 15

Członkowie Zarządu zostali zapoznani z pismem dot. zawieszenia komunikacji kolejowej na
trasie  Białystok  –  Zubki  Białostockie.   Zostało  ono  zdjęte  z  porządku  obrad,  gdyż  sprawa  ta
wymaga dokładnego rozpoznania  / zał. Nr 19 /.

Ad. 16

Przewodniczący  Zarządu  przedstawił  zebranym  wniosek  Z-cy  Dyrektora  PZD  –  Pani
Elżbiety  Jasińskiej  o  udzielenie  premii  za  miesiąc  marzec  2000r.  –  Dyrektorowi  PZD –  Panu
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Markowi Jędrzejewskiemu w wysokości 25% wynagrodzenia zasadniczego / zał. Nr 20/.Zarząd, po
dyskusji, przychylił się do ww. wniosku i zaakceptował premię we wnioskowanej wysokości.

Ad. 17

Pan Wiesław Pusz zapoznał zebranych z pismem Dyrektora Domu Dziecka w Supraślu nr
DDz.310/9/2000 z dnia 15 marca 2000r. w sprawie zmiany planu wydatków placówki / zał. Nr 21/.
Pani Skarbnik dodała, iż jest to odpowiedź na wcześniejsze wystąpienie Zarządu dot. informacji o
zmniejszeniu  dotacji  celowej  na  funkcjonowanie  Domów  Dziecka.  Zarząd  ww.  przyjął   do
wiadomości.

Ad. 18

Starosta Białostocki przedstawił Zarządowi pismo Domu Pomocy Społecznej w Jałówce w
sprawie oczyszczalni ścieków przy DPS w Jałówce / zał. Nr 22 /. Zarząd, po dyskusji, zobowiązał
Panią Skarbnik do konsultacji z Dyrektorem DPS sprawy  możliwości finansowania ww. inwestycji.

Ad. 19

Przewodniczący Zarządu Powiatu omówił potrzebę podpisania aneksu do porozumienia z
Zarządem  Miasta  Białegostoku  w  sprawie  powołania  Powiatowej  Rady  Zatrudnienia  i
porozumienia z Prezydentem Miasta Białegostoku w ww. sprawie / zał. Nr 23 i 24/. Do podpsania
stosownych dokumentów Zarząd Powiatu upoważnił Starostę Białostockiego.

Ad. 20

Informacje dot. posiedzenia Rady Społecznej SP TZOZ w Białymstoku złożyła Pani Celina
Grażyna  Wojciechowska.  Rada  Społeczna  podjęła  uchwałę  intencyjną  opiniującą  pozytywnie
wniosek Dyrektora SP TZOZ w Białymstoku w sprawie likwidacji 7 WOZ-ów . W oparciu o tę
uchwałę  intencyjną  zostało  wystosowane   pismo  do  Przewodniczących  Rad  Gmin,  w  których
ośrodki te mają być zlikwidowane, z dokładną analizą kosztów utrzymania ośrodków zdrowia na
danej gminie. Poproszono o zajęcie stanowiska przez Rady Gminy w tej sprawie.
Pani Wojciechowska omówiła również problem dot. konsekwencji i skutków likwidacji Powiatowej
Poradni Dermatologicznej przy SP TZOZ w Białymstoku. W tej sprawie Rada Społeczna SP TZOZ
wystąpiła  z  pismem  do  Urzędu  Nadzoru  nad  Ubezpieczeniami   Zdrowotnymi  dot.  udzielenia
pomocy w kwestii jej utrzymania.

Ad. 21 

Starosta Białostocki zapoznał członków Zarządu z pismem Wójta Gminy Turośń Kościelna
w sprawie funkcjonowania służby zdrowia na terenie gminy /  zał.  Nr 25/.  Zarząd Powiatu,  po
dyskusji, ww. pismo przyjął do wiadomości. Ponadto zlecił Dyrektorom ZOZ-ów  przygotowanie
planów restrukturyzacji swoich placówek. 

Ad. 22 

Zarząd Powiatu zapoznał się z pismem Regionalnej Sekcji Oświaty i Wychowania NSZZ
„Solidarność”  w  sprawie  udzielenia  pomocy  w  ufundowaniu  nagród  rzeczowych  laureatom
eliminacji regionalnych / zał.  Nr 26 /.  Wyjaśnienia w tej sprawie złożyła Pani Skarbnik. Zarząd
Zarząd postanowił jednogłośnie ufundować 1 nagrodę książkową dla  laureata z terenu powiatu.
Sprawę do realizacji przekazano Wydziałowi Spraw Społecznych.
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Ad. 23 

Przewodniczący  Zarządu  zapoznał  zebranych  z  pismem  Podlaskiej  Rady  Wojewódzkiej
Związku  Sybiraków /  zał.  Nr 27 /  w sprawie dofinansowania kosztów budowy pamiątkowego
obeliska we wsi Zacisze, gm. Zabłudów. Wyjaśnienia w tej sprawie złożyła Pani Skarbnik. Zarząd,
po dyskusji,  ustalił  iż ww. zadanie nie jest  zadaniem powiatu. Ze względu na brak możliwości
prawnych  niemożliwe  jest  dofinansowanie  tego  przedsięwzięcia.  Sprawę  skierowano  do  WSS
celem udzielenia odpowiedzi.

Ad. 24

Członkowie  Zarządu  zapoznali  się  z  propozycją  Wydawnictwa  „Łuk”  w  sprawie
zamieszczenia informacji o powiecie w przygotowanym albumie / zał. Nr 28 /. Po dyskusji, Zarząd
sprawę skierował do Wydziału Spraw Społecznych, celem udzielenia odpowiedzi. Ze względu na
brak  środków  finansowych  Zarząd,  jednogłośnie,  postanowił  nie  skorzystać  z  propozycji
wydawnictwa.

Ad. 25

W sprawach różnych Zarząd Powiatu zapoznał się z pismami:
1/ ZSM w Łapach o objęcie patronatem konkursu o najlepszych w zawodzie / zał. Nr 29 /,
2/ ZS w Michałowie o objęcie patronatem konkursu o najlepszych w zawodzie / zał. Nr 30 /.
Zarząd przychylił  się  do  wsparcia  ww. konkursów w formie ufundowania szkołom po jednym
pucharze  i  dwie  książki.  Sprawę  odłożono  na  kolejny  Zarząd.  Zlecono  Pani  Skarbnik  analizę
problemu / z jakich środków można zakupić ww. nagrody /.
Również w sprawach różnych dokonano ponownej analizy uchwał  :
1. w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  pierwszej  kategorii

zaszeregowania  i  uzgodnienia  wartości  jednego  punktu  dla  określenia  wynagrodzeń
pracowników powiatowych jednostek  organizacyjnych  jednostek  samorządu  terytorialnego  /
zał. Nr 31 /,

2. w  sprawie  ustalenia  najniższego  wynagrodzenia  zasadniczego  w  pierwszej  kategorii
zaszeregowania i uzgodnienia wartości jednego punktu dla określenia wynagrodzeń dyrektorom
powiatowych jednostek organizacyjnych jednostek samorządu terytorialnego zał. Nr 32 /.

Po analizie zastrzeżeń, zgłoszonych na kolejnych posiedzeniach Zarządu ustalono, iż w uchwale 
1.  wartość punktu określić należy do 4,5 zł., w szkołach proponuje ustalić 5,14%,
3. wartość punktu określić należy do 5,5 zł., w innych jednostkach 6,7%. 

Ponadto zwrócono uwagę, iż jednostki podległe powiatowi winny dążyć do ustalenia własnych
regulaminów wynagradzania.

Wobec wyczerpania tematów, posiedzenie Zarządu zakończono.

Protokółowała:             
 Bogumiła Malinowska

Podpisali:
Celina Grażyna Wojciechowska – Członek Zarządu
Ewa Słojewska – Zaręba  – Członek Zarządu
Jadwiga Kuteszko  - Członek Zarządu
Stanisław Łapiński – Członek Zarządu      
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